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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla           13.04.2023  

 

 

 

Aeg: 13.04.2023, algus kell 17.00, lõpp kell 19.00. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Andres Kuusik, Laura 

Tamme, Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Puudus Piret Siivelt. 

Külalised: vallasekretär Eve Kallas, jurist Tõnu Vesi, eelarvenõunik Elle Kaljurand ja 

haridusspetsialist Ene Liivamägi. 

 

Päevakord: 

1. Tartu Vallavolikogu 17.12.2020 määruse nr 23 "Eralasteaiale toetuse eraldamise kord" 

muutmine; 

2. Põltsamaa valla ja Tartu valla vahelise piiri muutmise taotlemine; 

3. Avaliku ürituse korraldamise ja pidamise nõuded; 

4. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tartu Vallavolikogu 17.12.2020 määruse nr 23 "Eralasteaiale toetuse eraldamise kord" 

muutmine 

Jurist Tõnu Vesi tutvustab eelnõud. 

Käesoleval ajal kehtiva määruse muudatus annab aluse toetada ka neid eralastehoiuteenuse 

osutajaid, kes tegutsevad Tartu valla territooriumil. Jurist Tõnu Vesi tutvustab detailsemalt 

tehtavaid muudatusi määruses. Seda määrust on vaja muuta sellepärast, et on olemas huviline, kes 

tahab vallas sellist teenust pakkuda, seda ei osatud paar aastat tagasi määruse vastu võtmisel ette 

näha ja sellest tulenevalt on vaja teha mõningad parandused antud määruses.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

2. Põltsamaa valla ja Tartu valla vahelise piiri muutmise taotlemine 

Komisjon arutas Põltsamaa valla ja Tartu valla vahelise piiri muutmise taotlemist. Eelarvenõunik 

Elle Kaljurand selgitas esitatud eelarve tabeleid ja iga komisjoni liige sai avaldada oma arvamust 

piiride muutmise kohta. 

 

1. Küsimus on, et millist probleemi lahendatakse. Puurmani elanike jaoks ei too liitumine 

otseselt kaasa midagi positiivset, pigem võib muuta olukorda halvemaks:   
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• kõik teenused, mida vald on kohustatud tegema, on kohapeal olemas (lasteaed, kool, 

rahvamaja, raamatukogu, teenuskeskus, perearst, hambaarst) ja otseselt ei saa öelda, et 

inimesed on hätta jäetud. Küsimus on, et mis siis on nende inimeste ootused ja kas Tartu 

vald on suuteline neid täitma, komisjoni liikmete arvates on aja küsimus, et need ootused 

tekivad ja kõik teenused mis on Põltsamaal, asuvad ikkagi lähemal kui Kõrveküla; 

• Puurmani piirkond jääb valla keskusest nii kaugele, siis seda, et nad on Põltsamaa valla 

ääremaa, ei lahenda; 

• Puurmani piirkonna elanike pahameel kasvab kui Tartu vald peaks hakkama teenuseid 

kokku tõmbama, sest seda võib juhtuda raha puudumisel; 

• Kui toimub liitumine, siis kas nii väikse vahemaa peale on vaja kahte väikest kooli? 

Loogiliselt oleks vaja üks kool kinni panna ja see tekitab juba väga suure probleemi. Kui 

viia ühise juhtimise alla, siis ega see ka midagi paremaks ei tee, koostööd õpetajate jms 

osas saab teha ka eraldi omavalitsustes olles; 

• uue valitsuse koalitsioonileppe valguses on Puurmani piirkonnal mõistlik jääda Põltsamaa 

valla alla, sest „rikastelt valdadelt“ plaanitakse rikkust hakata ümber jagama „vaestele 

valdadele“, seega Tartu valla võimalused Puurmanni investeerida ja seda piirkonda 

teenindada, lähitulevikus suure tõenäosusega vähenevad; 

• - piiride muutmine ei lahenda Puurmani inimeste probleeme kui teenused lähevad 

kallimaks (näit. lasteaia toitlustamine on hetkel tasuta, Tartu vallas aga tasuline);; 

• - investeeringute rida Puurmanni eelarves oli null, paraku on see null ka tartu valla eelarves 

ja me ei tea, kunas tekib võimalus sinna midagi investeerida; 

 

2. Milline kasu tekib Tartu vallale liitumise tulemusena: 

• Vallale tuleb maad juurde; 

• Puurmanni mõis on atraktiivne võimalus; 

• Kool ja lasteaed on rekonstrueeritud; 

• komisjon oleks oodanud ka eraldi loodud Puurmani komisjonilt põhjalikumat analüüsi 

antud teemal; 

 

3. Millised on potentsiaalsed probleemid Tartu vallale liitumisel: 

• täna jätame me ära palju asju Tartu vallas, mida meil endal on vaja teha ja vaadates 

valitsuse uusi kärpeid, siis teeme oma elu siin vallas veel keerulisemaks, tekitades juurde 

kuluallika, mis veel süvendab survet eelarvele; 

• finantsiliselt on see esitatud Puurmani piirkonna eelarve miinuses ja tuleb kaasa 0,7 

miljoniline laen, eelarve strateegiasse on kirjutatud sisse prioriteetse investeeringuna 

Puurmani paisu rekonstrueerimine (maksumus ca 500 000 eurot); 

• kuna territoorium suureneb, on vaja juurde sotsiaaltöötajat ja koduhooldustöötajat; 

• puuduvad sportimiseks rajatised; 

• raskendatud on kvalifitseeritud personali leidmine kooli ja lasteaeda; 

• Puurmani mõis on ka kuluallikas, kui seda tuleb hakata remontima; 

• komisjoni liikmed on rääkinud oma valijatega ja nemad ei toeta piiride muutmist; 

• maad ja inimesi tuleb juurde aga tuleb juurde ka kohustusi, kulu valla eelarvele suureneb;  

• piiride muutmine mõjutaks ka Laeva piirkonda ja meie ülesanne on esmalt ikkagi 

panustada Laeva piirkonna arengule; 

• palju on jätkuvalt teadmatust mingite teemade kohta, et kuidas reaalselt mingi asi toimima 

hakkab (teede olukord, ühistransport); 

Komisjoni esimees paneb hääletusele kes on poolt, et muuta Põltsamaa valla ja Tartu valla vahelist 

piiri. 

Komisjoni liikmed ei poolda seda ettepanekut. 
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Komisjoni esimees paneb hääletusele kes on vastu, et muuta Põltsamaa valla ja Tartu valla vahelist 

piiri. 

Poolt 7 komisjoni liiget. 

 

Komisjoni otsus edastatakse Põltsamaa ja Tartu valla halduspiiride võimaliku muutmise menetluse 

ajutisele komisjonile. 

 

3. Avaliku ürituse korraldamise ja pidamise nõuded 

Antud eelnõu on esitatud komisjonile arutamiseks ja teemat tutvustab jurist Tõnu Vesi. 

Määrusega kehtestatakse Tartu valla haldusterritooriumil toimuva avaliku ürituse korraldamise ja 

pidamise nõuded ja eesmärgiks on tagada inimeste ja elukeskkonna rahu, ohutus, samuti vältida 

võimaliku ohu tekkimist.  

Jurist Tõnu Vesi andis põhjalikuma ülevaate kavandatavast määrusest ja annab selgitavaid 

vastuseid komisjonis tekkinud arutelu käigus tekkinud küsimustele.  

 

Komisjoni ettepanekud:  Kui loa taotleja on korduvalt rikkunud korda, siis luba mitte väljastada. 

Üritustel tuleb kasutada loodussõbralikke ühekordseid nõusid või võib kasutada pandisüsteemi 

nõusid. 

 

4. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu 

- Hea Hariduse Fondi taotlused – ülevaade järgmisel koosolekul. 

 

 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


